
Centralization and Decentralization  

In organizing the administration of public utilities, there are two systems : 

centralization and decentralization. Centralization means that all the 

important  administrative activities are in the hands of the government. It 

issues all  administrative orders that the society needs . 

 المركزية واللامركزية

نًشكضٚح ٔانلايشكضٚح. ذؼُٙ انًشكضٚح أٌ جًٛغ فٙ ذُظٛى ئداسج انًشافق انؼايح ُْاك َظاياٌ: ا

.الأَشطح الإداسٚح انًًٓح تٛذ انحكٕيح. ٚظذس جًٛغ الأٔايش الإداسٚح انرٙ ٚحراجٓا انًجرًغ  

 

Centralization demands that all the money of the country is in the hands 

of the  state. The officials are put in a hierarchy from low jobs to higher 

jobs until they  reach the minister, who is responsible in this 

specialization for every part of the  country . 

ذرطهة انًشكضٚح أٌ ذكٌٕ كم أيٕال انثلاد فٙ أٚذ٘ انذٔنح. ٚرى ٔػغ انًغإٔنٍٛ فٙ ذغهغم 

ْشيٙ يٍ انٕظائف انًُخفؼح ئنٗ انٕظائف انؼهٛا حرٗ ٚظهٕا ئنٗ انٕصٚش انًغإٔل فٙ ْزا 

.انرخظض ػٍ كم جضء يٍ انثلاد  

Waline says, “Absolute administrative centralization is just an illusion 

nowadays ”The style of centralization does not encourage the officials to 

work sincerely. Even  if the minister authorizes the mayor to do some of 

his duties, the final decision remains in the hands of the minister . 

 انًشكضٚح أعهٕب". انحاػش انٕقد فٙ ْٔى يجشد ْٙ انًطهقح الإداسٚح انًشكضٚح: "ٔانٍٛ ٚقٕل

 تثؼغ نهقٛاو انثهذٚح سئٛظ انٕصٚش فٕع نٕ حرٗ. تاخلاص انؼًم ػهٗ انًغإٔنٍٛ ٚشجغ لا

انٕصٚش ٚذ فٙ انُٓائٙ انقشاس ٚثقٗ ، ٔاجثاذّ . 

The disadvantage is that the minister does not necessarily know the needs 

of every  part of the country .For these reasons, a new style appeared: 

decentralization. It does not weaken the  political unity of the country. It 

divides the administrative work between the  central authority and the 

local councils. The government supervises the work of  these councils . 

انؼٛة ْٕ أٌ انٕصٚش لا ٚؼشف تانؼشٔسج احرٛاجاخ كم جضء يٍ انثلاد. نٓزِ الأعثاب ظٓش 

أعهٕب جذٚذ: انلايشكضٚح. ٔلا ٚؼؼف انٕحذج انغٛاعٛح نهثلاد. ٚقغى انؼًم الإداس٘ تٍٛ انغهطح 

 انًشكضٚح ٔانًجانظ انًحهٛح. ٔذششف انحكٕيح ػهٗ ػًم ْزِ انًجانظ.



The advantage of decentralization is that it focuses on local interests. 

There are  local problems which differ from one province to another. The 

people of the  province, and not the government, can solve these 

problems in the best way. This  will give the government enough time to 

think of the general policy of the country . 

شكضٚح أَٓا ذشكض ػهٗ انًظانح انًحهٛح. ُْاك يشاكم يحهٛح ذخرهف يٍ يقاؽؼح ئنٗ يٛضج انلاي

أخشٖ. ًٚكٍ لأْانٙ انًحافظح ، ٔنٛظ انحكٕيح ، حم ْزِ انًشاكم تأفؼم ؽشٚقح. عٛؼطٙ ْزا 

.نهحكٕيح انٕقد انكافٙ نهرفكٛش فٙ انغٛاعح انؼايح نهذٔنح  

 

The local councils will be partially independent. The people who work in 

them live  in the same province. They do not come from other provinces. 

This means that  there are three types of administration : 

عركٌٕ انًجانظ انًحهٛح يغرقهح جضئٛاً. ٚؼٛش الأشخاص انزٍٚ ٚؼًهٌٕ فٛٓا فٙ َفظ انًقاؽؼح. 

يٍ يقاؽؼاخ أخشٖ. ْزا ٚؼُٙ أٌ ُْاك ثلاثح إَٔاع يٍ الإداسج:ئَٓى لا ٚأذٌٕ   

there are three types of administration : 

1. Absolute centralization: the minister is responsible for all the 

administrative  activities inside the capital and outside it . 

2.Imperfect centralization: the minister sometimes authorizes the mayors 

to do  some of his work, under his supervision . 

3.Decentralization which creates a moral personality beside the state. 

This personality supervises the work of the officials in the province. It 

also fulfills its  needs . 

 ُْاك ثلاثح إَٔاع يٍ الإداسج:

. انًشكضٚح انًطهقح: انٕصٚش يغإٔل ػٍ جًٛغ الأػًال الإداسٚح داخم انؼاطًح ٔخاسجٓا.1  

ح: ٚأرٌ انٕصٚش أحٛاَاً نشؤعاء انثهذٚاخ تانقٛاو تثؼغ أػًانّ ذحد ئششافّ.انًشكضٚح انُاقظ -2  

انلايشكضٚح انرٙ ذخهق انشخظٛح انًؼُٕٚح تجاَة انذٔنح. ذششف ْزِ انشخظٛح ػهٗ ػًم  -3

 انًغإٔنٍٛ فٙ انًحافظح. كًا أَّ ٚهثٙ احرٛاجاذّ

In England, the minister practices little authority on these councils which 

are  elected locally. The parliament, the judiciary and the government 

sometimes  interfere in the work of these councils if they are not working 



well .In France, the supervision of the government is stronger than it is in 

England. It  can easily change the mayor and the council. The decision of 

these councils should  first get the approval of the government. 

The French Constitution of 1958 called  for administrative control, which 

is different from administrative tutelage. Administrative tutelage aims at 

protecting the political unity of the country. It  also aims at the correct 

administration of the public utilities. Civil tutelage  regulates the 

guardianship of the underage . 

قهٛم يٍ انغهطح فٙ ْزِ انًجانظ انًُرخثح يحهٛاً. ٚرذخم انثشنًاٌ فٙ ئَجهرشا ، ًٚاسط انٕصٚش ان

ٔانقؼاء ٔانحكٕيح فٙ تؼغ الأحٛاٌ فٙ ػًم ْزِ انًجانظ ئرا كاَد لا ذؼًم تشكم جٛذ. فٙ 

فشَغا ، ئششاف انحكٕيح أقٕٖ يًا ْٕ ػهّٛ فٙ ئَجهرشا. ًٚكٍ تغٕٓنح ذغٛٛش سئٛظ انثهذٚح 

نًجانظ أٔلاً ػهٗ يٕافقح انحكٕيح.ٔانًجهظ. ٚجة أٌ ٚحظم قشاس ْزِ ا  

ئنٗ انشقاتح الإداسٚح انرٙ ذخرهف ػٍ انٕطاٚح الإداسٚح. ذٓذف  1591دػا انذعرٕس انفشَغٙ نؼاو 

انٕطاٚح الإداسٚح ئنٗ حًاٚح انٕحذج انغٛاعٛح نهثلاد. كًا ٚٓذف ئنٗ الإداسج انظحٛحح نهًشافق 

.انؼايح. انٕطاٚح انًذَٛح ذُظى انٕلاٚح ػهٗ انقاطش  

 

  

  

 

 


